上海坑大市大规划 2017 总第132期 主管 上海市规划和国土资源管理局 主办 上海市城市规划设计研究院 中国科技核心期刊

中国学术期刊网络出版总库全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 万方数据—— 美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory)收录期刊。中国人文社会科学引文数据库来源期刊。中国工程咨询行业十佳报刊。

本期主题:街道可步行性



田上海城市规划

2017年第1期 总第132期

目次





街道可步行性

- 1 步行活动与轨道交通的共生——德国老城步行化发展的公共交通策略 陈 泳 严 佳
- 9 城市街道设计导则的编制探索——以《上海市街道设计导则》为例 葛岩 唐雯
- 17 步行活动品质与建成环境——以上海三条商业街为例 徐磊青 施 婧
- 25 上海市老年人社区服务设施需求特征研究——基于步行能力差异的视角 李 敏 胡刚钰 黄建中
- 32 街道绿化: 一个新的可步行性评价指标 郝新华 龙 瀛
- 37 德国吕贝克历史城镇可步行性建构历程 戴晓玲 Achim Laleik[德国]
- 43 上海市老年人休闲步行环境评价研究——基于步行行为偏好的实证案例 刘 珺 王 德 王昊阳
- 50 城市开放街区步行环境质量评价初探——以南京河西CBD和日本品川国际城为例 金 俊 张静宇 范旭艳
- 56 步行通达性对街区空间活力与交往的影响 刘星盛强杨振盛
- 62 街区步行易达性评价: 方法综述与案例研究 熊文 刘璇 阎伟标 关丽
- 73 上海活力街道设计要求与规划建设刍议 金山

规划实践

- 80 面向提升新城活力的步行系统规划策略研究——以上海市嘉定新城中心区为例 王 悦 姜 洋 韩治远
- 88 街道步行指数的大规模评价——方法改进及其成都应用 周 垠 龙 瀛

亚洲城市

94 孟买大都市区域——现状和未来发展的挑战 Uma Adusumilli[印度] 著 沙永杰 徐 洲 译 点评: 伍 江

城市研究

- 102 浅谈文化创意产业与创意城市 钟声
- 108 培育乡村内生发展动力的实践及经验启示——以德国巴登—符腾堡州Achkarren村为例 王 祯 杨贵庆
- 115 厦门、蚌埠、常熟的空间治理实践与思考 谢英挺
- 120 上海市雨水泵站用地标准研究 傅庆玲
- 126 基于多源数据的城市空间发展评估研究——以上海市徐汇区为例 刘 群 王梦珂 范润生
- 134 市场导向的中小城市同城化发展路径思考 曹炎 朱喜钢 李建树
- 140 城市规划视角下上海市国际包容性提升策略研究 陈佳丽

规划信息

146

本刊启事

- 1. 作者投搞不得侵犯他人著作权。
- 2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
- 3. 本刊对来稿保留修改权,对所发文章享有中文专有出版权(含数字出版权),请勿一稿多投。如有异议,请事先声明。
- 4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载,必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
- 5. 限于人力和物力,来稿一律不退,敬请作者自留底稿。
- 6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题,请与印刷厂联系。

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW

2017 Vol.1 Total Vol.132





URBAN HERITAGE PROTECTION

- Mutualism of Walking and Rail Transit: Strategies of Public Transport for Pedestrian-oriented Development in Old Towns of Germany CHEN Yong, YAN Jia
- Exploration on the Preparation of Street Design Guidelines: A Case Study on Shanghai Street Design Guidelines GE Yan, TANG Wen
- 17 Walking Activity Quality and Built Environment: Take Three Commercial Streets in Shanghai as Examples XU Leiqing, SHI Jing
- 25 Research on the Demand Characteristics of Community Service Facilities for the Elderly in Shanghai: Based on the Perspective of Walking Abilities Difference LI Min, HU Gangyu, HUANG Jianzhong
- 32 Street Greenery: A New Indicator for Evaluating Walkability HAO Xinhua, LONG Ying
- 37 Forming Process of a Walkable City Lübeck DAI Xiaoling, Achim Laleik [Germany]
- 43 Assessment of Recreational Walking Environment for the Elderly: An Empirical Case Study Based on Behavior Preference LIU Jun, WANG De,
- 50 Quality Evaluation of Pedestrian Environment in Urban Open Blocks: A Case Study of Nanjing Hexi CBD and Shinagawa Inter-city JIN Jun, ZHANG Jingyu, FAN Xuyan
- 56 Influence of Pedestrian Accessibility on Street Space Activity and Communication LIU Xing, SHENG Qiang, YANG Zhensheng
- 62 Evaluation of Pedestrian Accessibility: Methods Review and Case Study XIONG Wen, LIU Xuan, YAN Weibiao, GUAN Li
- 73 Discussion on Design Requirements and Planning and Construction of the Vitality Street in Shanghai JIN Shan

PLANNING PRACTICE

- 80 Pedestrian System Planning Strategies for Enhancing the Vitality of New Towns: A Case Study of Central Jiading New Town, Shanghai WANG Yue, JIANG Yang, HAN Zhiyuan
- 88 Large-scale Evaluation for Street Walkability: Methodological Improvements and the Empirical Application in Chengdu ZHOU Yin, LONG Ying

ASIAN CITY STUDY

Mumbai Metropolitan Region: Current Status and the Future Challenges Uma Adusumilli [India], translated by SHA Yongjie and XU Zhou, Comment by WU Jiang

URBAN RESEARCH

- 102 Cultural Creative Industry and Creative City ZHONG Sheng
- 108 The Practice and Enlightenment of Cultivating Endogenous Development Driving Force in Rural Area: A Case Study of Achkarren, Baden-Württemberg in Germany WANG Zhen, YANG Guigin
- 115 Practice and Thoughts on Space Governance in Xiamen, Bengbu, and Changshu XIE Yingting
- 120 Study on Land Use Standards of Storm Water Pumping Station in Shanghai FU Qingling
- Research of Urban Spatial Development Evaluation Based on Multi-source Data: A Case Study of Xuhui District, Shanghai LIU Qun, WANG Mengke, FAN Runsheng
- Thoughts of the Market—orientated Urban Integration Development of Small and Medium Sized Cities CAO Yan, ZHU Xigang, Ll Jianshu 134
- Research on Strategy of Promoting Shanghai's Tolerance from Perspective of Urban Planning CHEN Jiali 140

URBAN PLANNING INFO

146

NOTICE

- 1. The authors shall not infringe copyright.
- 2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
- 3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
- 4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
- 5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back
- 6. For binding and printing issues, please contact the printing house.